
Protokół Nr   XXIV/12 

z obrad XXIV sesji Rady Miasta Rypina w dniu  

03 września 2012 roku w Urzędzie Miejskim w Rypinie pod przewodnictwem p. Joanny 

Krukowskiej – Przewodniczącej  Rady Miasta. 

 

   Na stan 15 radnych obecnych było 13. 

   Lista obecności stanowi zał.. Nr  1 do protokołu. 

   Sesja trwała od godz. 15.00 do godz.17.30 

 

Porządek obrad : 

 

1. Sprawy organizacyjne  : 

a/ otwarcie  obrad  XXIV sesji i stwierdzenie quorum 

b/ przyjęcie porządku obrad, 

c/ przyjęcie protokołu XXI ,  XXII  i XXIII sesji. 

d/ informacje i komunikaty Przewodniczącego  Rady Miasta. 

2.   Wręczenie uczniom stypendiów motywacyjnych  Rady Miasta Rypina . 

3.   Sprawozdanie Burmistrza  Miasta Rypina z działalności w okresie od ostatniej sesji, w  

      tym z realizacji uchwał. 

4.   Podjęcie  uchwał w sprawach : 

a/ w sprawie okręgów wyborczych ( projekt uchwały Nr  XXIV/170/12) 

b/ w sprawie  uchylenia  uchwały  Nr  XXI/159/12 Rady Miasta Rypina z dnia 18 czerwca   

    2012 roku w sprawie  przyjęcia Programu  Oddłużeniowego  i zasad udzielania pomocy  

    osobom zagrożonym eksmisją.( projekt uchwały  Nr XXIV/171/12) 

c/ zmieniająca uchwałę uchylającą uchwałę  zmieniającą  uchwałę w sprawie  ustalenia  

   wysokości opłat  za świadczenia  udzielane przez  przedszkola oraz oddziały    

   przedszkolne  prowadzone  przez Gminę Miasta  Rypina ( projekt uchwały Nr  

   XXIV/172/12) 

d/ w sprawie uchylenia  uchwały w sprawie  wyznaczenia  podmiotu właściwego do  

    realizacji zadań z zakresu pracy z rodziną( projekt uchwały Nr  XXIV/173/12) 

e/  w sprawie zmiany uchwały Nr  XXV/263/08 Rady Miasta Rypina z dnia  28 listopada   

    2008r. w sprawie uchwalenia  Statutu Miejskiego Ośrodka  Pomocy Społecznej  w  

    Rypinie( projekt uchwały Nr  XXIV/174/12) 

f/ zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu miasta Rypina  na  2012 rok  



   (projekt uchwały Nr  XXIV/175/12) 

g/  zmieniająca uchwałę  w sprawie  uchwalenia  Wieloletniej Prognozy  Finansowej   

    Gminy Miasta Rypina  na lata  2012-2044 ( projekt uchwały Nr XXIV/176/12). 

            

5. Interpelacje , wnioski i zapytania radnych 

6 .Wnioski i zapytania mieszkańców. 

7. Odpowiedzi na interpelacje , wnioski i zapytania. 

8. Zamknięcie  obrad  XXIV sesji  Rady Miasta Rypina 

 

Ad.1 
 
Przewodnicząca Rady p. Joanna Krukowska  otworzyła obrady XXIV sesji. Stwierdziła, że na 

sesji jest  12   radnych. Sesja jest więc prawomocna do podejmowania uchwał. 

Nawiązała do wydarzeń II  wojny światowej , gdzie na Rypin spadły pierwsze bomby. Minutą 

ciszy uczczono pamięć poległych. 

Na sesji podziękowano też pani Marzenie Mańkowskiej – Dyrektor SP 3 za wieloletnią pracę 

jako dyrektora tej placówki. Dyrektor MZOO przybliżyła  osobę p. Mańkowskiej, jej początki 

jako nauczyciela i jako dyrektora szkoły. Burmistrz  Miasta  podziękował p. Mańkowskiej 

wręczając kwiaty i nagrodę jubileuszową za 25 lat pracy. 

Pani  Mańkowska  dziękowała wszystkim, którzy stanęli  na jej drodze zawodowej, pomagali 

jej, wspierali i służyli doświadczeniem. 

Koleżanki i koledzy nauczyciele dziękowali jej za współpracę. Były kwiaty, upominki i 

życzenia. 

 

Ad.2 

 

Na sesji wręczono uczniom stypendia motywacyjne Rady Miasta Rypina . Otrzymali je : 

Błaszczyk Jakub Błaszczyk Mateusz Brodzińska Oliwia Bylicka Oliwia Celebucka 

Magdalena  Cieciórska Paulina Cukrowska Anna Czerepowicz Marta Dudra Olga 

Grodek Cezary Radosław  Grodek Marta Joanna Grubalska Aleksandra Kopcewicz 

Karolina Kuźmiński Oskar  Leśnikowski Bartosz Listkowski Marcin Olwert Sandra 

Paliński Rafał Pniewska Patrycja  Raczkowska Ilona Rogórz Marta Róża Rutkowska 

Zuzanna Sitkowska Zuzanna Siudowska Monika Stańczyk Patrycja Szawłowski 

Radosław Teska Bartosz 



Trędewicz Daniel Ulewicz Anna Maria Wesołowski Patryk Marek Winiarski Piotr 

Wojewódzka Lidia  Zaleśkiewicz Mateusz Zatka Nina  Zmarzły Adrian. 

 
Ad.1a 
 
Przewodnicząca Rady p. Joanna Krukowska  otworzyła obrady XXIV sesji. Stwierdziła, że na 

sesji jest  13  radnych. Sesja jest więc prawomocna do podejmowania uchwał. 

Następnie minutą ciszy  uczczono   rocznicę   wybuchu drugiej wojny światowej, kiedy to w 

naszym mieście spadły pierwsze bomby. 

 

Ad.1b 

Rada Miasta Rypina  12 głosami „za „ jednogłośnie przyjęła porządek obrad  sesji. 

Ad.1c 

Rada Miasta Rypina  12 głosami  „za „ jednogłośnie  przyjęła protokoły  XXI, XXII i XXIII 

sesji. 

 

Ad.3 

Burmistrz Miasta Rypina złożył sprawozdanie ze swej działalności   w okresie od XXI sesji. 

Informował m. inn. o tym, że  : 

- uczestniczył  w Wojewódzkich Dożynkach   a także  dożynkach diecezjalnych    w  

   Kruszwicy. Otrzymał list od marszałka Cołbeckiego  powierzający  obowiązki gospodarza   

   dożynek wojewódzkich  w 2013  roku. Będzie to niewątpliwie promocja naszego regionu   a  

   także naszego miasta. 

- 04 lipca  br.   delegacja urzędu  i osoby  wspierające   obronę sądów   odbyły wizytę w  

   Sejmie 

-  09 lipca br. wraz z Kierownikiem MOP p. Trędewicz- Kubas  odbył  wizytę w Caritas w  

   Brodnicy, chodzi o nawiązanie współpracy, 

-  12 lipca wspólnie  z Wójtem Gminy Rypin oraz Kierownikiem  Wydziału Inwestycji UM  

    odbył wizytę w Urzędzie Wojewódzkim  w Departamencie  Drogownictwa , gdzie  w  

    obecności Dyrektora Zarządu  Dróg Wojewódzkich  poruszano sprawy dróg w naszym  

    mieście. Chodzi o naprawę dróg wojewódzkich   : ul. Mławskiej, Kościuszki, czy  

    Lipnowskiej 

-  26 lipca br. wraz z Wydziałem Projektów Unijnych odbył wizytę w urzędzie   

    marszałkowskim w celu omówienia planów   rewitalizacyjnych  na przyszłe lata . Należy  

    przystąpić do   uaktualniania strategii rozwoju miasta  na lata 2007-2018, należy też ustalić  



    priorytety w naszym mieście. 

- powołana została  nowa Rada Muzeum 

- otwarte zostało nowe Centrum Rypina 

- 17 sierpnia br.  uczestniczył w 10 - leciu istnienia    firmy Kauffman, która wykonała też  

   wiele prac na rzecz  miasta. 

Burmistrz informował ponadto : 

W okresie od ostatniej sesji po przeprowadzeniu zapytań ofertowych zostały zawarte umowy 

z Wykonawcami zapewniające prawidłowe funkcjonowanie Urzędu oraz realizację 

inwestycji. Umowy dotyczą następujących obszarów:  

– Dostawa piasku do zapraw wraz z transportem 

– Usługi transportowe na obszarze Miasta Rypina w 2012 roku 

– Opracowanie  Studium wykonalności projektu pn. Termomodernizacja 

budynków Przedszkoli Miejskich Nr 1, 2, 3 w Rypinie 

– Opracowanie i emisja na telebimie spotu reklamowego projektu pn. Budowa 

Nowego Centrum Rypina 

– Organizacja wypoczynku letniego dla dzieci i młodzieży nad Morzem Bałtyckim 

– Występ artystów scenicznych w trakcie otwarcia inwestycji pn. Budowa Nowego 

Centrum Rypina 

– Stworzenie i przeniesienie praw własności do filmu promującego projekt pn. 

Budowa Nowego Centrum Rypina 

– Dostawa elementów ogrodzenia panelowego w ramach zadania Wykonanie 

ogrodzenia placu zabaw Nicea 

– Dostawa i montaż elementów skateparku 

– Tablice pamiątkowe projektu pn. Budowa Nowego Centrum Rypina 

– Produkcja i emisja spotu (do 35 słów) promującego zakończenie realizacji 

projektu pn. Budowa Nowego Centrum Rypina 

– Rozbudowa systemu dozoru wizyjnego Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji  

w Rypinie 

W okresie od ostatniej sesji po przeprowadzeniu przetargów nieograniczonych zostały 

zawarte umowy z Wykonawcami dotyczące następujących zadań:  

– Organizacja otwarcia inwestycji pn. Budowa Nowego Centrum Rypina w dniu  

27 lipca 2012 roku i przeprowadzenie imprez towarzyszących – zadanie zostało 

zrealizowane za wartość brutto 41 999,58 zł 



– Dostawa sprzętu komputerowego – zadanie zostało zrealizowane za wartość 

brutto 12 573,06 zł 

– Budowa parkingu przy Mławskiej – zadanie zostało zrealizowane za wartość 

brutto 25 081,10 zł 

– Przebudowa chodnika w części ul. Willowej w ramach zadania Budowa 

chodników w rejonie ulic: Nowej, Willowej, Bukowej – zadanie zostało 

zrealizowane za wartość brutto 52 579,31 zł 

– Dostawa tablic interaktywnych, komputerów przenośnych, projektorów  

i oprogramowania w ramach projektu SOS – tu przedszkole jest – zadanie zostało 

zrealizowane za wartość brutto 45 645,30 zł 

– Przebudowa odcinka ul. Słonecznej – termin realizacji do 12 października  

2012 roku – wartość zadania brutto z oferty 77 362,71 zł; zadanie zostanie 

rozliczone kosztorysowo po zakończeniu. 

W okresie od ostatniej sesji zostały dokonano odbiorów końcowych robót na następujących 

zadaniach :  

a) w dniu 27 czerwca 2012 roku – „Remont elewacji budynków przy ul. Nowy 

Rynek 26 i 27” ostateczna wartość zadania 22 293 zł 

b) w dniu 29 czerwca 2012 roku – „Budowa Nowego Centrum Rypina”  

c) w dniu 9 lipca 2012 roku – „Modernizacja chodnika przy ul. Sommera” wartość 

robót 35 835 zł  

d) w dniu 18 lipca 2012 roku – „Przebudowa chodnika w części ul. Bukowej” 

wartość robót 65 268 zł pomniejszona została o kary Umowne za opóźnienie  

w realizacji robót o 45 dni.  

e) w dniu 20 lipca 2012 roku – „Budowa parkingu przy ul. Mławskiej” wartość robót 

25 081 zł 

f) w dniu 01 sierpnia 2012 roku dokonano odbioru drenażu placu zabaw przy SP 3  

a następnie siłami własnymi zamontowano ogrodzenie placu i nawieziono 

dodatkową warstwę piasku. 

g) w dniu 29 sierpnia 2012 roku – „Przebudowa chodnika w części ul. Willowej” 

wartość robót 49 040 zł. Na tym zadaniu została rozwiązana Umowa z pierwszym 

wykonawcą wyłonionym w przetargu ze względu na niepodjęcie robót i naliczone 

zostały kary przewidziane w Umowie wynoszące 30 % wartości oferty. 

Przeprowadzono ponowne postępowanie przetargowe i wyłoniono drugiego 

Wykonawcę. 



Opracowano projekt i przeprowadzone zostały postępowania w trybie zapytań ofertowych na 

realizację zadań związanych z placem zabaw pomiędzy budynkami 39  

i 46  przy ul. Mławskiej (dostawa i montaż elementów oraz dostawa ogrodzenia). Trwają 

również prace wykonywane siłami własnymi przygotowujące podłoże piaskowe placu. 

Postępowania w trybie przetargów nieograniczonych: 

– Opracowanie dokumentacji projektowo – kosztorysowej w ramach zadania 

Rozbudowa i przebudowa Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji - I etap – 

wartość najkorzystniejszej oferty przekroczyła kwotę jaką Zamawiający 

zamierzał przeznaczyć na realizację zadania. Po zwiększeniu środków zostanie 

wybrana najkorzystniejsza oferta, której wartość wynosi 58 425,00 zł. 

– Termomodernizacja Przedszkola Nr 1 przy ul. Młyńskiej w Rypinie w ramach 

projektu Termomodernizacja budynków Przedszkoli Miejskich Nr 1, Nr 2 i Nr 3 

w Rypinie – w dniu 20 sierpnia 2012 roku nastąpiło otwarcie ofert.  

W oznaczonym terminie wpłynęło 8 ofert, które są poddane badaniu i ocenie. 

Zamawiający zamierzał przeznaczyć na realizację zamówienia 300 000,00 zł 

brutto. Rozpiętość cenowa ofert wyniosła od 196 537,68 zł do 273 102,50 zł 

– Przebudowa ulicy Gałczyńskiego – termin składania ofert upływa 5 września 

2012 roku 

– Opracowanie dokumentacji projektowo – kosztorysowej na budowę  

ul. Rzeźniczej – termin składania ofert upływa 5 września 2012 roku,  

– Dokumentacja na przebudowę ul. Ks. Podlesia – termin składania ofert upływa  

6 września 2012 roku,  

– Prowadzenie zajęć opiekuńczo – wychowawczych, dydaktycznych, 

logopedycznych i socjoterapeutycznych w ramach projektu SOS – tu przedszkole 

jest  

W  przetargu przeprowadzonym w dniu 14 sierpnia 2012 roku zbyto nieruchomość przy                     

ul. Bohaterów Czerwca 1956r. za kwotę 39.700 zł brutto oraz wynajęto lokal użytkowy przy 

ul. Koszarowej 3. 

-  28 sierpnia zawarto akt notarialny na sprzedaż udziału wielkości ½ części                                        

    w nieruchomości położonej w Rypinie przy ul. Piłsudskiego 7 za kwotę 37.100 zł. 

-  na dzień 3 października 2012 roku ogłoszone zostały przetargi  na : 

- sprzedaż działki położonej w Rypinie przy ul. Nowy Rynek o powierzchni 842 m2 - 

cena wywoławcza 150.000 zł netto, 



- sprzedaż działki położonej w Rypinie przy ul. Ogrodowej o powierzchni 635 m2 - cena 

wywoławcza 50.000 zł netto, 

- sprzedaż działki położonej w Rypinie przy ul. Piłsudskiego o powierzchni 0,97 ha - 

cena wywoławcza 68.000 zł netto, 

- sprzedaż działki położonej w Rypinie przy ul. Kępa o powierzchni 847 m2 - cena 

wywoławcza 5.500 zł. 

- na dzień 30 października 2012 roku ogłoszono przetarg  na sprzedaż nieruchomości  

   położonej      w Rypinie przy ul. Spokojnej o powierzchni 3, 62 ha - cena wywoławcza  

   990.000 zł netto. 

- w dniu 10 sierpnia odbyło się Nadzwyczajne Walne Zgromadzenie Wspólników w Spółce  

   MPEC, którego tematem było podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na  

   zabezpieczenie kredytu na spłatę podatku VAT na kwotę 2 000 000,00 zł, w formie zastawu  

   rejestrowego na gazowych zespołach prądotwórczych. 

-  w dniu 14 sierpnia odbyło się Nadzwyczajne Walne Zgromadzenie Wspólników w Spółce  

    KOMES, którego tematem było podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia plan  

   finansowo-ekonomiczny i program działalności gospodarczej na rok 2012. 

-  w dniu 23 sierpnia odbyło się Nadzwyczajne Walne Zgromadzenie Wspólników w Spółce  

    RTBS, którego tematami były m.in. : zmiana umowy Spółki, zatwierdzenie Regulaminu  

    Rady Nadzorczej, ustalenie zasad wynagradzania członków Rady Nadzorczej oraz  

    członków Zarządu, wyrażenie zgody na zakup nieruchomości. 

 
Ad.4a 

Przewodnicząca  Rady Miasta p. Joanna Krukowska  przedstawiła projekt uchwały  Nr  

XXIV/170/12  w sprawie  okręgów wyborczych. Jest pozytywna opinia Komisji  Budżetu i 

Gospodarki Miejskiej  oraz radcy prawnego pod względem formalno-prawnym. 

Poinformowała, że  zgodnie z  wyjaśnieniem radcy prawnego nie ma obowiązku  czytania  

całych projektów uchwał. 

Radny p. Mirosław  Marynowski zgłosił wniosek o wprowadzenie zmian: 

- w okręgu  Nr 9 dopisać ulice   Zieloną, Bukową i 11 Listopada  

- do okręgu  Nr 10 –  ul Asnyka, , Brzechwy, Cholewińskiego, Gałczyńskiego, Ks. Podlesia,  

  Leśmiana, Mickiewicza, Reja i Tuwima  

-  okręg Nr 13 – ul. Dłutka , Nowa , Willowa 

- okręg nr 15  - ul. Wojska Polskiego  



Przewodnicząca   Rady  poddała pod głosowanie zmiany   zaproponowane przez  radnego 

Marynowskiego. 

Rada Miasta Rypina  3 głosami za „, przy  6 przeciwnych „  i 3 „wstrzymujących „  

wniosek odrzuciła. 

Następnie przewodnicząca    poddała projekt uchwały    pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypina   12  głosami ‘za „  jednogłośnie   podjęła uchwałę Nr  XXIV/170/12  

w sprawie  okręgów wyborczych. 

Uchwała Nr  XXIV/170/12 stanowi zał. nr  2 do protokołu. 

 

Ad.4b 

Przewodnicząca  Rady Miasta  przedstawiła  projekt uchwały  Nr XXIV/171/12 w sprawie  

uchylenia  uchwały  Nr  XXI/159/12 Rady Miasta Rypina z dnia 18 czerwca  2012 roku w 

sprawie  przyjęcia Programu  Oddłużeniowego  i zasad udzielania pomocy osobom 

zagrożonym eksmisją. 

Jest pozytywna  opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej oraz radcy prawnego pod 

względem formalno-prawnym. 

Dyskusji nie było, poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypina  12 glosami „za „ jednogłośnie  podjęła uchwałę  Nr XXIV/171/12 

w sprawie  uchylenia  uchwały  Nr  XXI/159/12 Rady Miasta Rypina z dnia 18 czerwca  

2012 roku w sprawie  przyjęcia Programu  Oddłużeniowego  i zasad udzielania pomocy 

osobom zagrożonym eksmisją. 

Uchwała  Nr  XXIV/171/12 stanowi zał. nr  3 do protokołu. 

 

Ad.4c 

Przewodnicząca  Rady  przedstawiła projekt uchwały Nr  XXIV/172/12 zmieniającej uchwałę 

uchylającą uchwałę  zmieniającą  uchwałę w sprawie  ustalenia wysokości opłat  za 

świadczenia  udzielane przez  przedszkola oraz oddziały  przedszkolne  prowadzone  przez 

Gminę Miasta  Rypina. Jest pozytywna  opinia Komisji Oświaty. 

Radny p. Leszek Furman pytał o tak zawiły tytuł tej uchwały. 

Dyrektor MZOO wyjaśniała, że  była podjęta uchwała , gdzie Nadzór prawny zakwestionował 

tryb wprowadzenie jej w życie. 

Przewodnicząca  poddała pod głosowanie projekt w/w uchwały. 

Rada Miasta Rypina  11 głosami „za „ przy  1 „wstrzymującym „  podjęła  uchwałę Nr  

XXIV/172/12 zmieniającej uchwałę uchylającą uchwałę  zmieniającą  uchwałę w sprawie  



ustalenia wysokości opłat  za świadczenia  udzielane przez  przedszkola oraz oddziały  

przedszkolne  prowadzone  przez Gminę Miasta Rypina. 

Uchwała Nr  XXIV/172/12 stanowi zał. nr  4 do protokołu . 

 

Ad. 4d 

Przewodnicząca  Rady przedstawiła  projekt uchwały Nr  XXIV/ 173/12 w sprawie uchylenia  

uchwały w sprawie  wyznaczenia  podmiotu właściwego do  realizacji zadań z zakresu pracy 

z rodziną. Jest pozytywna  opinia Komisji Kultury Sportu Zdrowia i Opieki Społecznej oraz 

radcy prawnego pod względem formalno-prawnym. 

Dyskusji nie było, poddała  projekt uchwały pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypina  12 głosami  „za ” jednogłośnie   podjęła uchwałę Nr  XXIV/ 173/12 

w sprawie uchylenia  uchwały w sprawie  wyznaczenia  podmiotu właściwego do  

realizacji zadań z zakresu pracy z rodziną. 

Uchwała Nr  XXIV/173./12 stanowi zał. nr 5 do protokołu.  

 

Adf.4e 

Przewodnicząca Rady  przedstawiła projekt uchwały  Nr XXIV/174/12  w  sprawie zmiany 

uchwały Nr  XXV/263/08 Rady Miasta Rypina z dnia  28 listopada  2008r. w sprawie 

uchwalenia  Statutu Miejskiego Ośrodka  Pomocy Społecznej  w Rypinie. 

Jest pozytywna opinia Komisji Kultury Sportu Zdrowia  i Opieki Społecznej oraz radcy 

prawnego pod względem formalno-prawnym. 

Dyskusji nie było, poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypina 12 głosami „za „ jednogłośnie  podjęła uchwałę Nr  XXIV/174/12  

w  sprawie zmiany uchwały Nr  XXV/263/08 Rady Miasta Rypina z dnia  28 listopada  

2008r. w sprawie uchwalenia  Statutu Miejskiego Ośrodka  Pomocy Społecznej  w 

Rypinie. 

Uchwała  Nr  XXIV/174/12  stanowi zał. nr  6 do protokołu. 

 

Ad,.4f 

Przewodnicząca  Rady Miasta  przedstawiła projekt uchwały  Nr  XXIV/175/12  zmieniającej 

uchwałę w sprawie   uchwalenia budżetu miasta  Rypina na  2012 rok. Jest pozytywna opinia 

Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej. 

Skarbnik Miasta  zgłosiła wniosek o  wprowadzenie    dodatkowych  zmian, które zostały 

przygotowane na wniosek burmistrza. 



Radna p. Aleksandra Ziółkowska  pytała, czy znajdą się środki na   progi zwalniające  na ul. 

Lissowskiego ? 

Pani Skarbnik wyjaśniała, że  zostało to ujęte w środkach na budowę dróg i chodników. 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wniosek o wprowadzenie dodatkowych 

zmian. 

Rada Miasta Rypina  12 głosami „za „ jednogłośnie  wniosek przyjęła. 

Następnie Przewodnicząca  Rady poddała pod glosowanie projekt w/w uchwały 

uwzględniający  zgłoszone  zmiany. 

Rada Miasta Rypina  12 głosami „za „ jednogłośnie   podjęła uchwałę Nr  XXIV/175/12  

zmieniającą uchwałę  w sprawie uchwalenia  budżetu miasta Rypina na 2012 rok. 

Uchwała Nr   XXIV/175/12 stanowi zał. nr  7 do protokołu. 

 

Ad.4g 

Przewodnicząca Rady Miasta  przedstawiła projekt uchwały  Nr  XXIV/176/12  zmieniającej 

uchwałę  w sprawie  uchwalenia Wieloletniej Prognozy  Finansowej Gminy  Miasta Rypina 

na lata 2012-2044. Jest pozytywna opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej. 

Z-ca Skarbnika  p. Pietrzak wyjaśniał, że  wprowadzenie  wcześniej dodatkowych zmian do 

budżetu skutkuje również  zmianami  w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 

Przewodnicząca  Rady poddała projekt uchwały  pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypina  12 głosami „ za „ jednogłośnie  podjęła uchwałę Nr  XXIV/176/12 

zmieniającą uchwałę  w sprawie  uchwalenia Wieloletniej Prognozy  Finansowej Gminy   

Miasta Rypina na lata 2012-2044.  

Uchwała Nr  XXIV/176/12 stanowi zał. Nr  8 do protokołu. 

 

Ad.5 

Przewodnicząca  Rady pytała o prace wodno-kanalizacyjne  na ul. Podmiejskiej , od 16 lipca 

nic się tam nie dzieje . 

Burmistrz  wyjaśniał, że   prace wyprzedziły  harmonogram. Prace w tej chwili trwają  na 

oczyszczalni i przy  stacji uzdatniania wody. 

Pan Janiszewski z KOMES wyjaśniał dodatkowo, że   w ulicy Podmiejskiej  pozostała  do 

włączenia w ulice wojewódzką  kanalizacja  sanitarna. KOMES czeka jednak na decyzje 

marszałka pod koniec przyszłego tygodnia  i wówczas będzie można zakończyć te prace.  

Przy tych robotach został  wykonany też  wodociąg, który pozostał jeszcze do zachlorowania. 



Radny p. Maciejewski pytał z kolei, dlaczego jest tyle  uchylanych uchwał ? Na dzisiejszej 

sesji na 6 projektów uchwal tylko jedna nie jest korektą poprzednich uchwał. Jego zdaniem 

jest  zbyt słaby nadzór  prawny na etapie  ich przygotowywania. 

Burmistrz  wyjaśniał, że nie uda się  wyeliminować  pewnych rzeczy. Uchwała dot. programu 

oddłużeniowego nad którą prace trwały   2 lata,  była nowością. Dodał , że nie ma 

jednomyślności ze strony  osób z nadzoru prawnego  co do   badania tych uchwał z prawem. 

Radca prawny p. Galek  też był zdania, że byłoby najlepiej, gdyby nadzór Wojewody  nie 

kwestionował tych uchwał. Odniósł się tu do poszczególnych uchwał, i tak co do uchwały w 

sprawie programu  oddłużeniowego Nadzór Wojewody  uznał, że jest  on zbyt nowatorski, 

gdyż jest już jedna uchwała dot. umorzeń  cywilno-prawnych. Nie jest jednak nigdzie 

wskazane, że powinna funkcjonować jedna uchwała Co do  uchwały dot. opłat za 

przedszkola, dobrze, że są one podejmowane    w różnych kierunkach,  jest  możliwość 

innych opcji. 

Radna p. Ziółkowska   pytała p. Janiszewskiego z KOMES , czy wszyscy mieszkańcy 

domków jednorodzinnych  mają zawarte umowy  na wywóz śmieci, gdyż stało się nagminne 

przywożenie   śmieci  do pojemników na osiedle bloków. 

Radny p. Sobierajski powrócił  do tematu stanu technicznego ul. Mławskiej, w wielu 

miejscach są znacznie obniżone studzienki .Jest to bardzo uciążliwe dla mieszkańców , 

szczególnie tych mieszkających od  świateł  do ronda , gdzie pofałdowana  powierzchnia 

powoduje duże natężenie hałasu. Pytał, jakie są podejmowane działania  w celu  zmuszenia 

Zarządu Dróg Wojewódzkich  do remonty tej drogi?  Mieszkańcy  też wystosowali stosowne 

pismo do Zarządu. 

Radny p. Furman  na prośbę osoby  niepełnosprawnej poruszał temat   krawężników  przy 

przejściach dla pieszych, które są zbyt wysokie i osoba niepełnosprawna nie może dostać się 

na chodnik. 

Radny p. Żywocki nawiązał  do Rypińskiego Forum Gospodarczego, które   zaistniało 

podczas   tegorocznych „Dni Rypina „  Pytał, czy powstaną  jakieś miejsca pracy  , czy 

pojawi się inwestor ? .Poddawał  też pod rozwagę, czy nie należałoby powołać stosownej 

komórki w urzędzie, której pracownicy  docierali by osobiście do inwestorów. 

Pytał ponadto, czy będzie  można  zorganizować  w Astrobazie  „ Dni otwarte ‘ dla  

wszystkich mieszkańców   zainteresowanych  astronomią? 

Pan Janiszewski  nie był wstanie udzielić odpowiedzi  radnej Ziółkowskiej . Zapewnił, że 

otrzyma odpowiedź pisemną. 



Prezes RZUOK p. Skiba  -  pojemnik zostanie naprawiony, wcześniej  nie miał   informacji o 

uszkodzeniu. 

Burmistrz  wyjaśniał : 

- w temacie naprawy ul. Mławskiej – przez  2 lata  były wystosowywane pisma do  Zarządu  

Dróg Wojewódzkich . Drogi wojewódzkie w naszym mieście są w złym stanie, monity urzędu 

powodują   przygotowywanie harmonogramu naprawy tych dróg  przez  Zarząd Dróg 

Wojewódzkich.. Harmonogram napraw uzależniony jest  jednak od  środków  

przekazywanych przez urząd  marszałkowski. W tej chwili nie wiadomo jak będzie wyglądał 

podział  tych środków .Wpłynęło pismo o pewnych środkach na drogi powiatowe,  jednak 

przy  25 % udziale gminy miasta. Dodał, że pismo mieszkańców jest też  wsparciem działań 

urzedu.  Zarówno ul. Lipnowska jak i Mławska  są to drogi ważne w  mieście , Zarząd Dróg 

ma je w planach ale wszystko zależy od  przydzielonych  środków. 

Kierownik Wydziału Inwestycji p. Kosiński dodał tylko, że  pisma  wystosowywane  do  

Zarządu Dróg sięgają   roku 2008. Jest obietnica zwiększenia bieżących remontów , miasto 

proponowało nawet współpracę, marszałek zakazał jednak spisywania porozumień z 

samorządami. 

Co do  krawężników, burmistrz  podzielił opinie pana radnego,  należy o tym pamiętać przy 

kolejnych inwestycjach.  

Odnośnie forum gospodarczego, firmy są ostrożne, firmy rypińskie rozwijają się. Pracownicy 

urzędu p. Chmielewski i p. Kalinowska odbyli szkolenie w Urzędzie Marszałkowski nt. 

obsługi inwestora. Nie ma na razie takiej konieczności zatrudniania osoby, która zajmowałaby 

się tymi sprawami. Forum gospodarcze umożliwiło miastu objęcia strefą 5,5 ha terenu miasta, 

gdzie promocja tego nastąpi poprzez umieszczenie stosownych banerów. Burmistrz 

podkreślał też, że największy problem jest z zatrudnieniem kobiet, gdzie nie ma dla nich 

miejsc pracy.  

W temacie astrobazy przeprowadził rozmowę z dyrektor ZSM p. Kędzierską nt. „Dnia 

Otwartego”, gdzie mieszkańcy będą mogli oglądać niebo. 

Radny p. Żywocki w temacie zatrudnienia kobiet dawał do przemyśleń temat dot. zakładu 

przetwórstwa spożywczego, który to zakład swego czasu w naszym mieście funkcjonował. 

 

Ad 6 

P. Krystyna Piłatowska, mieszkanka Rypina poparła zdanie p. Żywockiego. Przez wiele lat 

pracowała w zakładzie „LAS”. Pytała też burmistrza, co jest powodem, że przestał działać 

bank żywności?  



P. Janusz Zdunowski nawiązał do hasła promującego nasze miasto, gdzie takiego samego 

hasła używa miasto Zakopane. Pytał, czy komisja, która oceniała te hasła, badała je pod 

względem plagiatu. Pytał też, czy mając pracowników interwencyjnych Urząd Miasta nie jest 

w stanie zakupić tym ludziom samochodu, który by ich dowoził w miejsce pracy(ludzie na 

taczkach wożą sprzęt, który jest własnością miasta). Sugerował środki finansowe z 

zaoszczędzonej przez burmistrza puli, gdzie nie powołano zastępcy. Dodał też, że pracownicy 

interwencyjni pracują bez jakiegokolwiek nadzoru. (p. Adamowski pojawia się tylko rano). 

Nawiązał też do osoby radnej p. Pawlak, gdzie w kontekście braku miejsc pracy dla ludzi 

młodych, tak doświadczona osoba jak p. radna dostaje się na staż. Co prawda spełnia ten 

warunek urzędu pracy osoby po 50 roku życia, natomiast innych nie spełnia jak chociażby 

długo bezrobotna czy posiadająca orzeczenie. Pytał p. radną czy mogłaby się do tego odnieść, 

że na 3 miesiące przed otrzymaniem zasiłku przedemerytalnego zajęła miejsce kogoś 

młodego.  

P. Krzysztof Bułkowski skierował pytanie w imieniu nie tylko własnym, ruchu, który 

reprezentuje, ale też w imieniu mieszkańców „Solidarnej Polski”. Ma do tego stosowne 

umocowania prawne. Pytał burmistrza, czy po tak drastycznych podwyżkach podatków, które 

miały miejsce w ubiegłym roku, planuje skorzystać z tego, że stawki zostały jeszcze 

podniesione, (minister finansów obwieszczeniem z sierpnia tego roku w spawie górnych 

stawek podatków lokalnych na rok 2013 zwiększył o 4%, było to wynikiem wzrostu cen 

towarów i usług) i również będą podniesione w mieście Rypinie na 2013 rok.  

Nawiązał też nt. korespondencji otrzymanej przed wakacjami dot. informacji publicznej w 

zakresie zachowania tajemnicy służbowej będącej wynikiem jego zapytania na sesji w dniu 

28 lutego br. odnośnie zasadności podwyżki dla burmistrza. Wówczas burmistrz komentował 

to, że nie jest on mieszkańcem Rypina i nie płaci on podatków lokalnych. Uzyskał kilka 

informacji od sekretarza, że przepisy o ochronie informacji niejawnych nie miały 

zastosowania. Przypomniał, że burmistrz został zaprzysiężony 13 grudnia 2010 r. i do końca 

tego roku obowiązywały przepisy tejże ustawy. Jego zdaniem więc stosowne zachowanie 

tajemnicy skarbowej było zasadne. Sekretarz niejako biorąc winę na siebie tłumaczył w 

piśmie, że nie przedłożył stosownego oświadczenia burmistrzowi co niniejszym uczynił. Pytał 

więc o właściwe funkcjonowanie urzędu. 

Pan Bułkowski informował też, że zwrócił się z zapytaniem do generalnego inspektora 

ochrony danych osobowych w zakresie procedury jaka powinna obowiązywać, również pytał 

stosowny organ, który jest właściwy do interpretacji przepisów ordynacji podatkowej w trybie 

art. 14 a mianowicie ministra finansów, który podzielił jego stanowisko w tej sprawie, gdzie 



został naruszony przepis art. 264 ordynacji w związku z przepisami karnymi art. 306 

ordynacji. Pytał burmistrza, czy jest gotów ponieść odpowiedzialność za to, udostępni też 

dokumenty radcy prawnemu urzędu. 

 Adrian Zmarzły  pytał jako konsultant ds. młodzieży  przy kancelarii RP jak wygląda w 

praktyce praca Młodzieżowej Rady ? 

 

Ad 7 

Burmistrz Miasta wyjaśniał: 

- jeżeli chodzi o bank żywności to Rada podjęła uchwałę, jednak Nadzór Wojewody uchylił tą  

   uchwałę i ta forma pomocy nie mogła funkcjonować. Widzi możliwość przystąpienia do   

   współpracy z Caritas Brodnica. Magazynowanie żywności jest bezpłatne, po stronie miasta  

   jest tylko transport. Firma Komes udostępnia magazyny i zimą taka pomoc zostanie    

   uruchomiona dla najuboższych.  

   Radca prawny wyjaśniał dodatkowo podstawy uchylenia tej uchwały przez nadzór.  

   Wskazywał art. 84 ustawy o samorządzie gminnym, który mówi, że gminy mogą tworzyć  

   m.in. stowarzyszenia między sobą, z podmiotami i województwami. Bank Żywności w  

   Grudziądzu jest stowarzyszeniem nie tylko gmin ale również innych podmiotów w związku  

   z czym też sugerował, że ta uchwała zostanie zakwestionowana przez nadzór wojewody.  

    Inne gminy co prawda korzystają z takiej formy pomocy, ale prawdopodobnie nie podjęły  

    uchwał. Wydział Nadzoru dopatrzył się, że Grudziądzki Bank Żywności nie jest tym  

    stowarzyszeniem, w którym mogą uczestniczyć gminy, poszukiwane są więc inne źródła  

    pozyskiwania żywności 

- co do hasła promującego nasze miasto burmistrz wyjaśniał, że wszyscy, którzy brali udział  

   w tym konkursie podpisali deklarację, że nie robią plagiatu. Po pewnym czasie okazało się,  

   że  nie jest to hasło  miasta  Zakopanego, ale hasło którym promowane były Tatry i hasło,  

   które może być powielane. Młoda osoba, która podpisała deklaracje twierdzi, że zrobiła to  

   nieświadomie. Trudno było unieważnić wybór tego hasła, tym bardziej, że nie jest to hasło  

   zastrzeżone i bardzo pasujące do naszego miasta.  

- co do prac interwencyjnych burmistrz wyjaśniał, że powstaje dylemat, czy te pieniądze  

   przekazać firmom, które zrobią coś szybko, czy też uruchomić prace interwencyjne    

   połączone z publicznymi, gdzie bezrobotni będą mogli zarobić określone pieniądze. Jeśli  

   chodzi o samochód, to w grę wchodzą takie koszty jego utrzymania jak ubezpieczenie, czy  

   zatrudnienie kierowcy. Przy dużych zadaniach jednostki miejskie dowożą ludzi swoimi  

   samochodami, ale jest to temat do przemyślenia. 



- co do radnej p. Pawlak, to Urząd Pracy zgłasza „50 +”, nie można też komuś zabraniać  

   podjęcia takiego stażu, tylko dlatego, że jest radnym. Jest to kwestia oceny przez każdego z  

   nas.  

- co do wypowiedzi p. Bułkowskiego, to nie burmistrz a Rada uchwala stawki podatków,  

   burmistrz przygotowuje projekt uchwały i tak też będzie w tym roku, gdzie takie podatki  

   zostaną zaproponowane na przyszły rok . Burmistrz dodał jednak, że nie wyobraża sobie,  

   aby podatki dotyczyły górnej  granicy ustalonej  przez Ministra Finansów. Co do wzrostu  

   podatków w ubiegłym roku  to  firmy rypińskie  podjęły się   wzrostu  tego      

   kilkuprocentowego podatku  i w ten sposób stawki zostały zrównane ze stawkami podatków  

   obowiązujących w gminie Rypin. Rada  Miasta przez 3 lata nie podnosząc podatków      

   pozwoliła na  rozwój tych firm  i w chwili, kiedy podatki  zostały podniesione  spotkało się  

  to  ze zrozumieniem z ich strony. W mieście powstały inwestycje nie tylko ekonomiczne ale  

   też  prospołeczne, jak Rypińskie Centrum Sportu, którego koszty utrzymania są duże. 

   Burmistrz podkreślał  też, że nigdy w swej pracy nie złamał    tajemnicy skarbowej.  

   Przypomniał  sesje z 28 lutego br. ,gdzie p. Bułkowski wnosił uwagi do pracy   urzędu, do  

   radnych .  Stwierdził  wówczas , że  p. Bułkowski jako nie mieszkaniec  tego miasta nie ma  

   moralnego prawa   upominać  ani jego, ani radnych. Pan Bułkowski wspominał wówczas o  

   swoich problemach , o których on nie miał  wtedy wiedzy , stąd też nie widzi tematu na  

   tajemnice skarbową.  

  Radna p. Pawlak pytała p. Zdunowskiego słynącego z  „Forum”, czy  jest to konferencja  

  prasowa, czy obrady sesji  Rady ? Dodała tez, że znajdzie czas, aby się spotkać z p. 

Zdunowskim  w celu odpowiedzi na jego pytania . 

Przewodnicząca Rady odnosząc się do  Młodzieżowej Rady Miasta zauważyła, że  

zaangażowanie młodzieży było „delikatne „ . Jeśli natomiast Rada taka miałaby 

funkcjonować  to dojdzie do takich wyborów, natomiast w tej chwili Rady takiej nie  ma. 

Adrian Zmarzły     poruszał  sprawę Młodzieżowej  Rady, gdzie 2 lata temu odbyły się  

wybory , wynikało to ze statutu.,  w którym są   jednak pewne luki. 

Głos w tej sprawie zabierał też  radny młodzieżowy Karol, gdzie   został wybrany w 

wyborach  przeprowadzonych w tym roku. Nie odbyło się jednak ślubowanie, gdyż nie 

wybrano wymagającej liczby  młodych radnych. Powinny odbyć się ponowne wybory w celu 

uzupełnienia  Młodzieżowej Rady. Młodzi radni powoływali się  na dyrektora RDK, który  

angażuje ich w organizowanie imprez kulturalnych. 

Dyrektor RDK p. Krzemiński  potwierdzał zaangażowanie młodych ludzi. 



Przewodnicząca  Rady  zapewniała, że  rozezna sprawę, z jej strony młodzi ludzie mogą 

liczyć tylko na wsparcie. 

Radny  Dariusz Kędzierski pytał, kiedy odbyły się  wybory do Młodzieżowej  Rady  i kto je 

przeprowadzał ? 

Adrian Zmarzły wyjaśniał, że odbywały  się one   za pośrednictwem jednostek  szkolnych, 

każda szkoła miała  przewidzianą liczbę   osób., wybrano jednak o dwie osoby za mało, stąd  

nie było      ślubowania  i ta Rada jest martwa. 

 

Pan Zdunowski stwierdził, że nie został zrozumiany w kwestii stażu p. Pawlak. Chodziło mu 

bowiem o to, że  osoba z tak dużym doświadczeniem  rezygnuje z pracy w GS i idzie na  staż 

(nie podważa, że  p. Pawlak spełnia warunki otrzymania stażu ) .Pytał, czy jej to nie 

przeszkadza, że zajmuje miejsce osobie  młodej , która nie  może podjąć pracy   bez 

wymaganego stażu i czy   odejdzie z RTBS po odbyciu stażu ? 

W obronie koleżanki radnej stanęła  p.  Federowicz.. Jej zdaniem radni są  dziwnie 

postrzegani. Jest już drugą kadencje, ciężko pracuje  wraz ze swoimi koleżankami  i kolegami 

radnymi, m  inn.   żebrzą  o pieniądze dla dzieci ubogich. i drażni ich, że są  tak postrzegani 

przez media. Pytała, co takiego zrobiła jej koleżanka, czy dostała super pracę ? 

Nawiązała też do swojej osoby, gdzie  skończyła  studia  tak jak jej  koleżanki i nie została  

doceniona finansowo. 

Głos w sprawie radnej p.  Pawlak zabrała też p. Piłatowska pytając, jaką ofiarę ma  jeszcze 

ponieść  pani radna , wychowała dwoje dzieci, miasto żadnemu  nie dało pracy. 

Radny p. Sochacki  pytał z kolei p. Zdunowskiego, czy jeśli pani Hania nie byłaby radną, czy 

ten temat na forum w ogóle by istniał? Odbiera to jako atak na radnych. 

Radna p. Pawlak odniosła się  do  tematów poruszanych przez p. Zdunowskiego  i obaw 

poruszanych na forum dot.  jej  obecności na dzisiejszej sesji. Zapewniła , że czuje się dobrze. 

Co do zatrudniania osób starszych, kiedy to prace mogły  by  mieć osoby młode , to radziła 

pytanie to kierować do rządu, który  to wprowadził  przejście na emeryturę  w wieku 65 lat . 

Proponowała, aby rodzice p. Zdunowskiego zwolnili się z pracy i   przeszli na zasiłek  

przedemerytalny w kwocie 700 zł  i w ten sposób dali szansę młodym. Dodała też, że ona   

ma komu ustąpić miejsca, swoim dzieciom, które    są poza granicami kraju i przez 7 lat nie 

były na wigilii. 

Pan Krzysztof Bułkowski odnosząc się do  wypowiedzi   burmistrza  w temacie tajemnicy 

służbowej , prosił, aby odpowiedź scedował  na kogoś innego. Burmistrz jest organem 

podatkowym, on jest podatnikiem, posiada nieruchomość na terenie miasta   i płaci podatki. 



Dodał, że  wówczas na sesji nie pytał  o  swoją sytuacje , tylko o dochody burmistrza . Stan 

faktyczny  zgodnie z zapisem  elektronicznym  przesłanym przez Sekretarza Kozubowicza    

został skierowany do   Ministra Finansów  na specjalnym wniosku, gdzie Minister Finansów   

wskazał, że nie ma mowy o pomyłce. 

Burmistrz po raz kolejny  podkreślił, że zna swoje prawa i obowiązki, wie co to jest tajemnica 

służbowa  i  pan Bułkowski mówił wówczas o swoich problemach nie pytany przez nikogo, o 

których on nie miał pojęcia. Powtórzył  też, że jako nie mieszkaniec  tego miasta, pan 

Bułkowski  nie  miał  prawa moralnego  zwracać się do radnych. Burmistrz na koniec dodał, 

że  nie ma  sobie nic do zarzucenia. 

 

 

Ad.8 

Przewodnicząca Rady Miasta Rypina  zamknęła obrady XXIV sesji. 

 

Płyta z nagraniem obrad sesji stanowi  część integralną protokołu. 

 

 

Protokołowała :                                                       Przewodniczący Rady Miasta Rypina 

 

Mariola  Jędrzejewska                                                  Joanna   Krukowska  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

          

 

 


